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A vásárhelyi kórház ezen a héten még zár alatt marad 

Egyre kevesebb 
az influenzás eset 
Csongrád megyeben egy hét alatt felére csökkent az influenzaszerű 
megbetegedések száma. Ha a jövő héten sem éri el a térséget a 
járvány, a hódmezővásárhelyi kórházban is feloldják a látogatási 
t i lalmat. 

Az influenzajárvány továbbra is 
elkerüli a megyét. Annak ellené-
re, hogy a múlt héten rendkívül 
enyhe volt az idő, ami kedvez a 
vírus terjedésének, nemhogy 

Sokan adatták be maguknak 
a védelmet biztosító injek-
c i ó t Fotó: Karnak Csaba 

nem nőtt, hanem csökkent az 
ilyen típusú megbetegedések 
száma. Az előző heti 460-nal 
szemben már csak 261 új esetet 
regisztráltak. 

A legtöbb influenzagyanús ese-
tet továbbra is Hódmezővásárhe-
lyen észlelték, ám számuk jelen-
tősen lecsökkent. Tombácz Zsu-
zsanna, az ÁNTSZ járványügyi 
osztályvezetője elmondta, ha a 
jövő héten is ilyen kedvezően 
alakul a helyzet, valószínűleg fel-
oldják a kórházban a látogatási 
tilalmat. - Szegeden kis mérték-
ben emelkedett a betegszám, ám 
még így is alig több mint félszáz 
influenzagyanús esetről beszél-
hetünk, amely nem indokol 
semmiféle járványügyi intézke-
dést. Szentes környékéről pedig, 
ahol eddig még nem volt influen-
zás, most két megbetegedést je-
lentettek - jegyezte meg Tom-
bácz Zsuzsanna. 

A tisztiorvosi szolgálat osztály-
vezetője elmondta, ha influenza 
nem is, egyéb légúti vírusok vi-
szont vannak a megyében, ame-
lyek miatt az utóbbi két hétben 
megugrott az óvodai és iskolai 
hiányzások száma. Ezek a meg-
betegedések lázzal, hurutos kö-
högéssel és torokfájással járnak. 

T.K. 

A nyári gumi úgy csúszik, mint a korcsolya 

Autók törtek össze 
a jeges országutakon 
Folytatás az 1. oldalról 

A Citroen az út mellett álló rend-
őrautó hátuljának ütközött. Sze-
rencsére a rendőrök már koráb-
ban kiszálltak a járőrkocsiból, 
így senki sem sérült meg. A tor-
lódás azonban hatalmas volt, 
amiben természetesen közreját-
szott a reggeli csúcsforgalom. 

MARAD 
A ZORD HIDEG 
Ma várhatóan enyhül a viha-
ros szél, de marad a fagy - tá-
jékoztatta lapunkat Lévai Ist-
ván, az Országos Meteoroló-
giai Szolgálat Dél-magyaro-
szági Regionális Központjá-
nak ügyeletese. Éjszakára mí-
nusz tíz fokra húl le a hőmér-
séklet, ami még nappal sem 
emelkedik mínusz 3 fok fölé. 
Mivel azonban néha kisüt a 
nap és nem fúj a szél, nem 
érezzük annyira hidegnek az 
időt, mint az elmúlt napok-
ban. Csapadék csak a hét vé-
gén várható. 

A megye más területein is tör-
téntek olyan balesetek, amelyek 
a jeges, csúszós utakkal hozha-
tók összefüggésbe. Például Hód-
mezővásárhelyen, a Kutasi úton 
kanyarodás közben koccant két 
autó. Személyi sérülés itt sem 
történt. 

- Nagyon fontos, hogy az autó-
vezetők a járműveket felkészít-
sék a téli közlekedésre. A hideg-
ben, jeges úton a nyári gumi fel-
keményedik és úgy csúszik, mint 
a korcsolya - fogalmazott Kónya 
Zsolt rendőr főhadnagy. A Szege-
di Rendőrkapitányság közleke-
désrendészeti osztályának veze-
tője hangsúlyozta, a megválto-
zott, téli útviszonyok között cél-
szerű a lehető leglassabban ha-
ladni és nagyobb követési távol-
ságot tartani. - Lakott területen 
kívül a hidakra, felüljárókra le-
csapódó pára azonnal megfagy. 
Az árnyékos, fákkal szegélyezett 
kanyarokban szintén megmarad 
a jég, ezért ezeken a területek 
gyakori a pályaelhagyásos bal-
eset, azaz lecsúsznak az útról a 
járművek - tette hozzá az osz-
tályvezető. 

A.T.J. 

Egy gyógyszer háromféle néven - miihókért 

Számla a betegágynál 
Folytatás az 1. oldalról 

Emese és édesapja úgy véli, a 
gyógyszergyártó piaci érdeke ér-
vényesül a betegágynál: el kell 
adni a társadalombiztosítás ál-
tal nem támogatott terméket is. 
A család ma sincs pontosan 
tisztában azzal, hogy a három 
név ugyanazt, vagy három kü-
lönböző gyógyszert takar, vagyis 
milyen szert kap Emese kéthe-
tente napi huszonkét órában. 
Abban viszont biztosak, hogy 
nagyon sok pénzt kell fizetni ér-
te. 

Emese szerdán ünnepelte a hu-
szonharmadik születésnapját és 
kisbabát szeretne. A párjával há-
rom éve fogják egymás kezét - a 
betegség időben elodázta tervei-
ket. A szentesi lány arra gondol, 
hogy nyárra könnyen feledhető 
múlt idő lesz ez a történet és ma 
már csak nevet az egészen. Azt 
mondja, van valami jó is ebben a 
betegségben: mindig sok barátja 
volt, de most még több van. Egy-
re másra látogatják, karácsony-
kor egész csapat gyűlt nála össze 

- a lányok, a fiúk elhalmozták 
ajándékkal. A kedves lények kö-
zül csak egy valakit nem tudhat 
maga mellett: Séba nevü cicáját. 
Az állat tizenhat esztendeig volt 
a társa. Ám egy duzzanat volt a 
mellén. Azon a napon múlt ki, 
amikor Emesét megműtötték. • 

A Szegedi Tudományegyetem 
Onkoterápiás Klinikájának igaz-
gatójával, Thurzó Lászlóval teg-
nap nem tudtunk beszélni, mi-
közben senki nem kívánta kom-
mentálni a szentesi család kije-
lentéseit. Azzal utasították el 
kérdéseinket, hogy szerintük 
bármit mondanának, az mente-
getőzésnek tűnne, márpedig ők 
nem akarnak magyarázkodni a 
szentesi család - valószínűleg 
félreértések miatt kialakult - vé-
leményével kapcsolatban. De azt 
még hozzátették: őket a jó szán-
dék vezérelte, amikor egy olyan 
szert írtak fel a fiatal lánynak, 
amelynek segítségével jó esélye 
van arra, hogy végleg meggyógy-
uljon. 

B.G. 

Közös cégben a Pick és a Bábolna Rt. 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Pick Szeged Rt. és a Bábolna 
Rt. 100 millió forint jegyzett tő-
kével 50-50 százalékos tulajdoni 
arányban közös beszerzési társa-
ságot alapított Bábolna Kereske-
dőház Rt. néven. A társaságot a 

két legnagyobb magyarországi 
húsipari cég a nyomdai, a csoma-
goló- és egyéb anyagok, fűszerek 
közös beszerzésére hozta létre. 
Információink szerint a beszer-
zési árban 5-10 százalékos disz-
kont elérése és a fizetési futam-
idő meghosszabbítása a cél. A 

két társaságcsoportnak ugyanis 
éves szinten 10 milliárd forint az 
alapanyagköltsége. 

A Pick csoporton belül már az 
idén 50 millió forint költségmeg-
takarítást remél a menedzsment 
a közös beszerzéstől, a továbbiak-
ban pedig éves szinten 100-200 

millió forinttal kisebb költséggel 
számol a társaságcsoport. A Pick 
Szeged Rt. változatlanul tervezi, 
hogy részt vesz a Bábolna Rt. pri-
vatizációjában - mondta Kovács 
Tamás, az igazgatóság tagja, de 
csak akkor tesznek ajánlatot, ha 
átvilágították a társaságot. 

A domaszéki óvoda új szárnya 

A bölcsődében húsz aprósággal foglalkozhatnak egyszerre Fotó: Gyenes Kálmán 

A napokban tartot ták a domaszéki bölcsőde 
műszaki átadását. Az óvoda épületéhez csa-
tolt ú j szárnyban húsz aprósággal foglal-
koznak majd a nevelők. A községben 1998 
óta évente 40-45 gyermek születik. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Bölcsődével gyarapodott Domaszék. Nem 
teljesen önálló intézményt építettek, hanem 
az óvodát bővítették egy új szárnnyal. A 
munkálatokat még 2003 szeptemberében 

kezdték és a napokban tartották a bölcsőde 
műszaki átadását. 

- Húsz férőhelyes, konyhával és kiszolgáló 
egységgel ellátott részt alakítottunk ki az új 
szárnyban - mondta Börcsök Lajos polgár-
mester. A beruházás összesen harmincmillió 
forintba került. 

Azért döntöttek az óvoda bővítése mellett, 
mert ez jóval gazdaságosabb, mintha egy tel-
jesen önálló bölcsődét alakítottak volna ki. 
Az ovi korszerűtlen kazánházát felszámol-
ták, az új berendezéseket a tetőtérbe telepí-

tették. A volt fűtőhelyiséget átalakították, 
valamint az épület dél-nyugati oldalához egy 
újabb helyiséget „ragasztottak". 

Az apróságok hamarosan birtokba vehetik 
új bölcsődéjüket. Jelenleg az épület még üre-
sen áll, de a közeljövőben már bútorok, játé-
kok is kerülnek a falak közé. 

A munkálatok ideje alatt az óvodát nem 
zárták be, folyamatos volt a nevelő munka. 
Az új szárnynak köszönhetően az ovisokkal 
és a bölcsődésckkcl egy intézményen belül 
foglalkozhatnak. 

Temetkezési reklám a kórháznál 
Folytatás a ; 1. oldalról 

A kórház falánál magába mélyedve várakozó 
fiatalember kérdésünkre, hogy mit szól a sar-
ki .temetkezési reklámhoz, csak annyit 
mond: nem érti, hogyan engedhetik ezt meg. 
Beteglátogatóba jött: hozzátartozója fekszik a 
kórházban, ahol korábban édesanyja el-
hunyt. Mélységesen fölháborítónak tartja, 
hogy a gyógyulásban reménykedő embereket 
ilyen tolakodó módon emlékeztessék a halál-
ra. „Ez egyszerűen arcátlanság, azonnal le 
kellene vetetni azt a táblát...!" - mondta. 

A kórház környékén egy közelben lakótól 
megtudtuk még, hogy néhány éve kitettek 
már hasonló reklámot, de akkor sikerült elér-
ni, hogy elvigyék onnan. 

- Jogi szempontból nem kifogásolható a te-
metkezési társaság szolgáltatásait hirdető 
tábla fölállítása gyógyító intézmények köze-

lében - nyilatkozta lapunknak Csapó Balázs, 
a kórház sarkán álló táblát működtető Inter-
média Kft. ügyvezetője. Hozzátette, hogy a 
reklám elhelyezése előtt alaposan tanulmá-
nyozták a reklámtörvény előírásait. Az ügy-
vezető az 1999-es esetről elmondta: hivata-
los fölszólítást akkor sem kaptak a Rekvi-
em-tábla levételére, de teljesítették az akkori 
jegyző kérését, s eltávolították a temetkezési 
iroda hirdetését. Csapó Balázs ugyanakkor 
megjegyezte: többféleképpen ítélhető meg a 
kifogásolt tábla elhelyezése. - A temetkezési 
iroda reklámja sértheti egyes betegek és hoz-
zátartozóik érzékenységét, ugyanakkor a gyá-
szukban megrendült és gyakran tanácstalan 
embereknek segítséget jelent, ha tudják, hol 
kérhetik ügyeik intézését - fogalmazott az 
ügyvezető. 

A Rekviem Temetkezési Vállalkozás tulaj-
donosa hasonló véleményen van. Kiss Ferenc 

az új temetkezési törvényre hivatkozva kije-
lentette: nem követett el semmiféle szabály-
talanságot. - Hiába van az irodánk csak egy 
saroknyira a kórháztól, az érintett családok 
nem is tudnak rólunk, közülük csak nagyon 
kevesen fordulnak hozzánk - panaszolta a 
cégvezető, akinek tudomása szerint a megyé-
ben más kórházak közelében is hasonló rek-
lámokat lehet látni. 

Megütközve fogadta a temetkezési tábla új-
bóli megjelenésének hírét Náray György fő-
orvos, a kórházak főigazgatója, aki tőlünk ér-
tesült a hirdetés kihelyezéséről. Közölte, 
hogy azonnal a városi jegyzőhöz fordul segít-
ségért. 

Mózes Ervin jegyző titkárságától megtud-
tuk: a hivatal vizsgálatot indított a betege-
ket és hozzátartozóikat sértő hirdetés ügyé-
ben. 

NYILAS PÉTER 

Új agrárinformációs 
pont létesült Makón 
A makói városházán is hozzá-
férhetnek a gazdák a megyei 
agrárkamara számítógépes 
adatbázisához az átadott ú j in-
formációs végpont segítségével. 

A végpont tulajdonképpen egy 
internet-hozzáféréssel ellátott 
számítógépet jelent, melynek ré-
vén a Csongrád Megyei Agrárka-
mara naprakész információkat 
kínáló, igen gazdag adatbázisa el-
érhető. Haskó Pál kamarai tit-
kártól megtudtuk: a két eszten-
deje folyamatosan bővülő és fris-
sülő weboldal többek között az 
elérhető agrártámogatásokról, 

pályázatokról tájékoztat, segít 
megérteni az adózás és a járulék-
fizetés rendjét, sót már az uniós 
támogatásokról is informál. 
Ezenkívül például az aktuális 
piaci árakról ad körképet. A me-
gyében egyébként összesen 17 
hasonló végpont működik és a 
tapasztalatok szerint sokan 
igénylik a szolgáltatást. A város-
háza földszintjén, a Makó és 
Térsége Fejlesztési Kht. irodájá-
ban kialakított' ú j információs 
végpont azoknak a termelőknek 
kínál lehetőséget, akiknek nincs 
számítógépük. 

SZ. I. M 


